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Noteringar från Östersjögruppens möte fredagen den 6 september. 
 
Deltagare: Wanja, Dan, Ami, Affi, P-O, Sven och Guje. 
Pernilla, Louise och Kerstin hade anmält förhinder. 
 
1. Öppnade Sven mötet och hälsade välkommen. Dan utsågs till sekreterare. 
Meddelades att Louise har bett att få sluta i gruppen, som denna dag döptes om till 
Östersjögruppen istället för Östersjökommittén. Detta gjordes för att skilja oss från distriktets 
Östersjökommitté, där både Guje, Wanja och Sven ingår. 
 
2. Godkändes agendan och lades föregående protokoll till handlingarna. 
 
3. "Allt på sjön", 30 Augusti - 1 September 
17 personer från klubben ställde upp för att stå i Rotarys tält på "Allt på Sjön" under 
helgen. Det blev flera pass för några, eftersom det var något få deltagare från klubben. 
Vi hade nytt tält och ny vepa med klubbens logo på tältet. Den stora vepan ”Rädda Östersjön – 
Bli Östersjösupporter” från ”Allt för sjön” mässan i Älvsjö kunde nu återanvändas. 91 böcker 
såldes och 180 familjer besvarade Amis barnquiz. 
 
4. Rapport BASRAN och distriktets Östersjökommitté mm 
BESLUT: Vi byter härmed namn till Östersjögruppen. 
- Guje informerada om Svealands vattenvårdsförbund. .Vår kontakt där heter Ingela 
Bäckström. Vi delade ut deras rapport i vårt tält, där en artikel om Värmdö kommun med bild 
på vattentestväskan fanns med. 
- RYLA Baltic Sea 2024 i Tvärminne hade 27 deltagare. Det finns planer på att starta en 
Rotaract club (e-club)  med de 67 ungdomar, som deltagit i de tre genomförda RYLA Baltic 
Sea (15 i Tyskland, 25 i Sverige och 27 i Finland. En Rotaract club vänder sig till deltagare 18-
36 år). Nästa RYLA  Baltic Sea 2025 blir i Danmark på Roskilde universitet. 
- Nästa BASRAN webbinarium blir lördagen den 26 Oktober kl.11 och kommer att ha 
titeln ”Prevention rather than cure”. Inbjudan följer. Den svenska talaren kommer från SLU. 
- Östersjökommittén i vårt nya distrikt 2405, där nu även 4 deltagare från tidigare distrikt 2410 
ingår, har haft sitt första möte den 2 september. 
- Guje och Sven har besökt ett antal klubbar för att orientera om vårt projekt och för att 
inspirera dem till att starta med lokala aktiviteter. Näst på tur står Katrineholm, Eskilstuna, 
Lidingö m.fl. 
 
5. Rapport från distriktets budgetmöte 
Guje är utsedd till "Rotary District Resource Group Coordinator" och kommer även 
fortsättningsvis att leda Östersjökommittén. Mötet var ganska stormigt och önskemålen om en 
budget på 30.000 SEK istället för 5.000 SEK antogs ej.. 
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6. Rapport från "BalticSeaSolutions" på ”Race for the Baltic”, Östersjödagen den 29/8 
Deltagare genom Östersjökommittén från Nacka RK, Eva Nisser och från Värmdö Skärgård 
RK, Sven och Guje. 
HELCOM (Helsingforskommissionen, bildad 1974) är en sammanslutning mellan alla länder 
runt Östersjön.  Baltic Sea Action Plan, är deras åtgärdsplan. Svensk representant är Jacob 
Hagberg från Regeringskansliet. Planen är inte bindande, men Sverige har skött sig bra. Utan 
HELCOM hade situationen i Östersjön varit sämre. 
Ami, Sven och Guje besöker Uppsala den 18 september för att träffa CCB (Coalition Clean 
Baltic), den NGO (Non Governmental Organisation) som förenar NGO gentemot HELCOM. 

 
7. Vattentestväskan 
Louise Adelborg avslutar sitt uppdrag med att sköta hanteringen av vattentestväskan. Det har 
varit ett samarbete mellan klubben och kommunen med ett 20-tal väskor. Louise återkommer 
med en rapport om läget.  
UPPDRAG: Affi och Wanja åtar sig att strukturera arbetet med vattenväskan så att det blir 
tydligare information om hur den ska användas.  
Genom följande länk hittar Du en utförlig beskrivning av vattentestväskan 
https://rotary2405.se/Stories/rotary-vattentest-v%C3%A4ska 
Guje har kontakt med SYKE, finska miljöinstitutet, som de finska klubbarna rapporterar till. 
I Sverige är det SMHI som tar emot rapporter från havet och SLU från sjöarna men det kräver 
finansiering. 
 
8. Långbroviken 
Inget nytt att rapportera om vår ”adoterade” vik, där ”Levande vikar” arbetar, enligt P-O. 
 
9 Våtmarker 
Jakob Wallenberg i Brevik och Anna Wallenberg på Lemshaga är bägge positiva till att upplåta 
sin mark till våtmark. Två våtmarker vid vatten och en i skog. Medverkande vid mötena har 
varit Sven, Ami och P-O från Rotaryklubben, Martin Olgemar från Länsstyrelsen och Tom 
Arnbom från Fågelklubben. Två förstudier påbörjas nu och bekostas av Länsstyrelsen. 
 
10. Material till fösäljning 
Inga "50 sätt att rädda Östersjön" finns kvar på bokförlaget Max Ström. Klubben har dock kvar 
30 stycken. Nytryck genom Voice of the Ocean diskuteras. 
BESLUT. "Havet är din bästa kompis".är slutsåld. Sven beställer 50 ex.. 
Nya boken av Lasse Åberg"Så funkar Havet" ska först utvärderas av Sven (kanske fler?) innan 
den ev. köps in av klubben för försäljning vid ”event”. 
Sveriges Seglarförbund har tagit fram ett utbildningsmaterial "Hej Havet!", som är en stor 
blädderbok med lärarhandledning, en tipspromenad och kortlekar med quiz som med fördel 
kan användas i utomhusundervisning. Den kan beställas gratis av seglarskolor. Den har gjorts 
i samarbete med "Voice of the Ocean".  
"Voice of the Ocean" är beredda att göra ”Hej Havet”l i samarbete med Rotary, som vänder sig 
till lokala scoutkåre. Guje har levererat ett ex. till Tibble Sjöscoutkår i Upplands Bro för test och 
utvärdering. 

https://rotary2405.se/Stories/rotary-vattentest-väska


UPPDRAG: Sven kontaktar ordförande i Värmdö Sjöscouter för att undersöka deras intresse..  
 
11. Bojar! 
Att lägga ut bojar gynnar levande vikar, då ankring förstör lekplatserna. 
Österåkers Första Frukost RK planerar ett projekt för att lägga ut bojar i samarbete med 
Skärgårdsstiftelsen. De har identifierat vikar bl.a. på Värmdö, som skulle vara lämpliga. 
"Kustplanen" från Värmdö kommun är en rapport som kan vara till grund för att välja ut en eller 
flera vikar i vår kommun. 
En boj med installation kostar ca 20.000 kr. Värmdö skärgård RK har inga egna medel för 
detta men kan verka för detta via sponsring. Idén är att sponsrande företag får ha dekal på 
bojen och viss finansiering kan ske via swishdekal på bojen (med frivillig betalning efter 
utnyttjande). 
UPPDRAG: P-O tog på sig ansvaret för projektet och kommer inledningsvis att undersöka 
intresse från Bullandö marina att sponsra. Kontaktperson på Österåker Första Frukost RK är 
Marie Wengse, som är president, och kan nås på 070-090 47 02 och marie@wengse.com  
 
12. Förslag till "Östersjöföredrag" på våra Rotarymöten 
Cecilia Wibjörn, Skärgårdsstiftelsen om Bojprojektet  - 08-123 124 44 

13. Övrigt 

Briggen har fått en ny ägare, nämligen Viking lines ordförande, Jakob Johansson. Guje och 

Sven tar kontakt för att om möjligt få ett möte med honom för att diskutera fortsatt samarbete. 

Ami träffar Värmdö kommun den 11 September 10-15. Mötet kommer att handla om 

"Ekobaserad havsförvaltning". Medverkande är Länstyrelsen i Stockholm och kommuner i 

skärgården. Kontakta Ami om någon är intresserad att delta då hon behöver gå ifrån mötet 

tidigt. 

Länk   https://www.varmdo.se/byggabomiljo/skargardnaturochparker/hallbartbatliv/ 

Ami ska passa på att höra om kommunens intresse för bojprojekt och dess förvaltning. 

 

14. :Nästa möte bestämdes till den 18 oktober, varefter mötet avslutades 

 

Vid protokollet, Dan med stöd av Sven och Guje 
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